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I Dueoddesagen er der enighed om en meget dårlig sagsbehandling fra myndighedernes side, hele sagen 

igennem. Grundejer som mener at have sine egne regler, når det gælder adgang. Skiltene med PRIVAT står 

der stadig. Dette gælder så også adgang til den lille havn Haralds Havn. 

Skovbrugerrådet havde sidste år 25 års jubilæum. Det skulle holdes i Randbøl statsskovdistrikt. Kurt 

Pedersen har været med i skovbrugerrådet i mange år, og blev grundet sin dygtighed valgt som 

repræsentant for Bornholm. Desværre satte corona en stopper for dette arrangement. 

Der er ved at være forbud mod ridning i skoven. Der kommer flere og flere forbud-skilte med ridning 

forbudt, så man skal ud på de store veje for at ride lovligt. 

Vandrådet på Bornholm har ikke haft heldet med sig. Bornholm måtte bruge godt 7 mill. til at forbedre ca. 

57 km vandløb, men kun 9,4 km til en værdi af ca. 600.000 kr. vil blive forbedret. De fra Miljøstyrelsens 

givne retningslinjer er ikke anvendelige for Bornholmske vandløb. BRK har sammen med rådets ”resultat” 

fremsendt en skriflig kritik til Miljøstyrelsen om de udstukne retningslinjer. 

Der blev afholdt workshop om Højlyngsstien. Det var Grønt Dialogforum som indkaldte til workshoppen. Vi 

var kun halvdelen i forhold til normalen,som mødte frem grundet corona. Stien har fået en utrolig stor 

opmærksomhed. Der kom mange gode forslag til den 67 km lange stiforløb. Da stien er så lang, skulle der 

være mulighed for transport på udvalgte knudepunkter osv. Bornholmere og turister har her i coronatiden 

været flittige til at gå på stien. Dejligt tiltag for Bornholm. 

Christianø skole fik tildelt Grønt Flag sidste år. Desværre passede færgetider ikke, så vi måtte aflyse at møde 

op på dagen. 

Der har været flere besigtigelse med Fredningsnævnet i fredede områder. Primært sager vedr. Ulovligt 

byggeri og / eller manglende ansøgninger. FLR og DN indsigelser gik igennem. Det er et godt arbejde som er 

gjort i disse sager. 

Der kom en melding fra en borger, om at der ved Dalegårds Stenbrud i Olsker var opsat et skilt med Privat. 

Heldigvis blev det hurtigt fjernet, og BRK har opsat ny informationstavle. Dejligt alle er tilfredse. 

Desværre blev Præstemosen i Klemensker forurenet af ”procesvand”. Karperne døde og så er andre fisk og 

vanddyr sikkert også døde. Der var en uforstået lukkethed fra mejeriets side. Sportsfiskerne bakkede vi fuldt 

op i denne sag. Heldigvis meldte BRK sagen til politiet. Der er tale om et værdifudt rekreativt område, som 

dels Real -Dania og BRK har brugt mange penge på. 

BRK ville have forslag til toiletplaceringer. Vi foreslog toiletter ved shelterpladser. Var ude ved shelteren ved 

Skovly, som er meget benyttet, med den tætte placering til stranden og foreslog at det kunne være fint med 



et toilet her. BRK havde nu ikke tænkt på sådan et sted, de ville have et sted som var tæt på eksisterende 

kloak. Det var positivt at der fra bornholmere kom over 100 foreslag. 

I Vestermarie Plantage er der bygget mange spor til MTB. Der har været utilfredshed fra beboere, 

foreninger og skovens brugere. Nu har kommunen pt. stoppet for at der bygges flere spor. Der har ikke 

været afhold borgermøde eller indraget diverse foreninger. Det er ikke tilfredsstillende. 

Bornholms Regionskommune har lavet en Naturpolitik. Den gælder 4 år og skal så derefter revideres. Her 

indgår bla. bæredygtighed, biodiversitet, hvordan vi bruger naturen. Det er helt sikkert at kommunen 

ændrer, hvordan at de kommunale arealer plejes og at viden om natur skal formidles. Vi har skrevet et 

høringssvar og vi har som altid ADGANG som et hovedpunkt. Der fremhæves muligheder for aktiviteter i 

den enestående Bornholmske natur : cykling, vandring, ridning, kajak, lystfiskeri, jagt, løbeevents osv. 

Vores arbejde i Friluftsrådet har været bremset af corona. Vi har måttet aflyse 

kredsrepræsentantskabsmødet, da smitterisikoen var for stor. Vi havde pres fra hovedbestyrelsen om at få 

afholdt valg, men det måtte vente. Derfor har vi et anderledes valg i år. Forhåbentlig er foreninger og 

Friluftsråd snart igang med normale omdrejninger. 

Der er inviteret til møde om den kommende Naturnationalpark Almindingen. Der er mange ting at snakke 

om. Det bliver en stor forandring af skoven. Der er afsat 5 mill. til friluftsliv. 

Jeg siger stor tak til alle bestyrelsesmedlemmer for deres arbejde i Friluftsrådet. 
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